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ZZááppiiss  zz  55..  zzaasseeddáánníí    

ZZaassttuuppiitteellssttvvaa  mměěssttaa  ŽŽeelleezznnýý  BBrroodd  

kkoonnaannééhhoo  ddnnee  2277..  44..  22001155    

  

P ř í t o m n i : Eva Dvořáková  

Mgr. Tomáš Hartl  

Jitka Havlíková  

Mgr. Václav Horáček  

RNDr. Ludmila Infeldová  

André Jakubička  

Vladimír Kočí  

Akademický malíř Zdeněk Lhotský 

Ing. Miloslav Louma 

Mgr. František Lufinka  

MUDr. Irena Lufinková  

Ernesto Malafarina  

Mgr. Ivan Mališ 

PaedDr. Milada Motlíková  

    RNDr. Martin Smola  

  

Program : 

    

1)    Zahájení       16:30   

2)    Kontrola plnění usnesení ze 4. zasedání zastupitelstva města     

3)    Organizační záležitosti       

3.1)   Rozpočtová opatření č. 3/2015 

3.2)   Návrh na jednatele SKS s.r.o. 

3.3)   Záměr přemístění knihovny a ZUŠ 

3.4)   Osadní výbory 

3.5)   Poskytnutí půjčky z fondu Naše fasáda 

3.6)   Partnerství s městem Lauscha 

4)    Nemovitosti 

4.1)   Přijetí daru ppč. 2573 v k.ú. Železný Brod 

4.2)   Prodej nemovitosti ppč. 810/5 v k.ú. Železný Brod 

4.3)   Prodej části pozemku ppč. 257 k.ú. Železný Brod 

4.4)   Prodej části pozemku ppč. 333 k.ú. Železný Brod 

4.5)   Uzavření komunikace pro pěší 

4.6)   Pronájem pozemků pro rekonstrukci mostu 

5)    Dotazy a připomínky členů zastupitelstva města a občanů 

6)    Přehled usnesení 

7)    Závěr   
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1) Zahájení 

      

Zasedání zastupitelstva města řídil starosta Mgr. František Lufinka a zahájil jej 

přivítáním všech přítomných. 

Starosta města konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno, je přítomno všech 

15 členů, zastupitelstvo je schopno jednání a usnášení se.   

Ověřitele zápisu z minulého zasedání shodně prohlásili, že nemají k zápisu 

připomínky.   

Pan starosta seznámil zastupitele s pořadem dnešního zasedání, proti němuž nebyly 

námitky.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje program dnešního zasedání zastupitelstva města 

v předloženém znění  

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

Pan starosta navrhl za ověřitele zápisu dnešního jednání MUDr. Irenu Lufinkovou a 

pana André Jakubičku.   

 

Hlasování: 

13 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, Ing. Miloslav Louma, 

Mgr. František Lufinka, Ernesto Malafarina, Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, 

RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

2 zdr. (André Jakubička, MUDr. Irena Lufinková) 

 

  
2) Kontrola plnění usnesení ze 4. zasedání zastupitelstva města       

 

Kontrolu plnění usnesení z  4. zasedání zastupitelstva města, konaného dne 

16.3.2015, přednesl tajemník Městského úřadu Mgr. Josef Haas.  

Předseda kontrolního výboru pan André Jakubička sdělil, že KV nemá k plnění 

usnesení připomínky. 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění usnesení ze  4. zasedání 

zastupitelstva města. 

 

 

3) Organizační záležitosti 

 

3.1) Rozpočtová opatření č.3/2015 

Předkládá paní Věra Sochorová, vedoucí finančního odboru 

 

Mgr. František Lufinka: v příjmech jsou uvedeny dotace ze státního rozpočtu, 

Evropské unie, Krajského úřadu. Prakticky došlo v loňském roce k financování MAS 

Achát, letos se 85 % z částky 422.300,- Kč vrátilo, tj. 358.955,- Kč. Tím se snížila 

rezerva z minulých let. Celkově se tedy v rozpočtových opatřeních projednává na 

příjmech a výdajích 781.495,- Kč. 
 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města souhlasí s provedením rozpočtových opatření č. 3 za rok 

2015 
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

 

3.2) Návrh na jednatele SKS s.r.o. 

Předkládá Mgr. Josef Haas, tajemník městského úřadu 
 

Mgr. Ivan Mališ: Severočeské komunální služby požádaly vzhledem k novému 

povolebnímu uspořádání o projednání nového jednatele společnosti v souladu se 

zákonem o obcích. Dosud byl jedním z jednatelů společnosti pan André Jakubička, 

místo něho je navržen Mgr. František Lufinka.  

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo města navrhuje Mgr. Františka Lufinku na funkci jednatele 

společnosti Severočeské komunální služby s.  r.o., Smetanova 91, 466 01 

Jablonec nad Nisou, IČ: 627 38 542 

 

14 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 
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Ing. Miloslav Louma, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, Mgr. Ivan Mališ, 

PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

1 zdr. (Mgr. František Lufinka) 

 

 

3.3) Záměr přemístění knihovny a ZUŠ 

Předkládá pan Ing. Daniel Mach, vedoucí odboru územního plánování a regionálního rozvoje 

 

Ing. Daniel Mach: městská knihovna je v budově technicky dosluhující a stranou od 

centra, proto byl dán podnět k návratu k záměru z roku 2007, kdy byl požadavek na 

zřízení mateřského centra s knihovnou v bývalém výměníku na Jiráskově nábřeží. 

Došlo by k využití výměníku, který je dnes prázdný a přemístění knihovny do 

centra, docházková vzdálenost by byla příznivá. První patro by tvořilo gró knihovny, 

bylo by zde zázemí obsluhy, půjčovna časopisů a veřejný prostor, v přízemí by byly 

uskladněny knihy. Mimo nabídku je zde projektován i víceúčelový sál. Částečně se 

oprášil původní projekt, doposud však není jasná představa, jak získat dotaci. Výdaj 

z rozpočtu bez dotace by činil zhruba 12,5 mil. korun. Budeme zjišťovat, zda by šlo 

využít nějaký operační program. Vizualizace je čerstvá, z minulého týdne. Do 

příštího roku se chceme dostat do fáze stavebního povolení a hledali jsme pouze 

možnosti jak získat finance. 

Základní umělecká škola dnes funguje v ulici Koberovská, ale jsou tam velké 

problémy s plísní. V minulých letech se v objektu provedly dílčí sanační práce, ale 

zdroj vlhkosti a plísně se nepodařilo odstranit, proto je záměr přemístění školy stále 

aktuálnější. Sanační práce nejsou dokonalé, nabízí se možnost buď je provést ve 

velkém, nebo přemístit ZUŠ do objektu Exathermu, čímž by se dostala do centra 

města. Zatím jsme využili vizualizaci, která byla zpracována v rámci architektonické 

soutěže o cenu Petra Parléře, která je asi 2 roky stará. Druhý pohled počítá 

s omezenou možností z důvodu záplavového území. Zvažujeme přemístění ZUŠ do 

těchto prostor s tím, že přízemí by se dalo využít i částečně komerčně. Náklady na 

opravy nebyly zjištěny, ale byl by to opět v desítkách milionů. Čekáme na vyhlášení 

vhodného dotačního programu z fondů EU (např. brownfields).  

 

Mgr. František Lufinka: knihovna je pro město nepříznivá, občané jezdí pro 

výpůjčky do Semil. Pokoušeli jsme se najít nějaké dotační tituly, ale ty na knihovnu 

zatím nejsou. Nicméně tituly na období 2014 – 2020 nejsou všechny do dneška 

vyhlášeny. Projekt musíme připravit, abychom v případě vyhlášení vhodného 

dotačního titulu mohli zažádat a přemístění knihovny realizovat. V případě 

Exathermu je potřeba odhadnout stav objektu. Je tam kontaminace, ale ne v takové 

míře, aby se nedalo pokračovat ve stavbě. Betonový objekt je nejméně zatížený, 

přesto je nutné, aby stanovil odborník, za jakých podmínek by tento prostor pro 

přemístění ZUŠ vyhovoval. Ostatní části Exathermu jsou právě z důvodu 

kontaminace nevhodné. Počet žáků ZUŠ se zvýšil z původních 320 na 380. Škola 

nemůže uspokojit taneční oddělení, jelikož kapacita současných prostor je 
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nedostačující. Pokud nedopadne přemístění do Exathermu, je potřeba hledat jiný 

vhodný prostor (internát). 

 

PaedDr. Milada Motlíková: v roce 2012 navštěvovalo Základní uměleckou školu 216 

žáků, v roce 2015 to bylo už 330, přičemž základní škola má 190 žáků. I v učebnách 

v současném objektu, které byly sanovány, je zápach, plíseň se objevuje všude, je to 

havarijní situace. Je potřeba s tím okamžitě něco dělat, v této škole se učit nedá. 

Otázkou je, kolik by stála sanace a kolik přestěhování na internát. Mohli bychom 

zkusit také požádat Kraj o finanční podporu.  

 

Mgr. František Lufinka: je potřeba udělat nástřel ceny.  

 

Miloš Havlík: v prostorách internátu, které by měly být pro ZUŠ použity, je 

odřezané topení, sociální zařízení je v dobrém stavu. Je to otázka drobné 

rekonstrukce, jedná se o železobetonový objekt, jsou zde lehké příčky a nechají se 

přestavět. V současné době zde působí divadelní kroužek a prostory mu vyhovují.  

 

Mgr. František Lufinka: studie je potřeba zpracovat rychle, do 14 dnů musí být 

vyřešen Exatherm, pokud jej nepůjde využít, budeme uvažovat o internátě. 

Rozhodně budeme hledat dotační titul.  

 

Mgr. Eva Lédlová: uvítám jakoukoli pomoc a řešení. Současný prostor není vhodný, 

je zde hygienicky závadné prostředí, nánosy plísně, která se rozrůstá a místy tvoří i 

díry do stěn. Objekt internátu je pro školu nevhodný, jelikož ZUŠ má své specifické 

potřeby, kterými jsou např. odhlučněné stěny kvůli výuce na hudební nástroje. Pro 

přizpůsobování objektu pro školu musí být splněny náročné podmínky, kterým stará 

budova nepodléhala, nová by však bez nich nebyla schválena. Přestěhování ZUŠ na 

internát vidím jako provizorní řešení na chvíli. Pokud by to šlo, upřednostňujeme 

přemístění do Exathermu. Nejsme zájmová činnost, jsme škola, spadáme do všech 

parametrů jako ZŠ.  

 

Mgr. František Lufinka: během 14 dnů zkusíme zajistit, zda by byl někdo ochoten 

vstoupit v jednání ohledně přemístění ZUŠ.  

 

RNDr. Martin Smola: Exatherm je kontaminován, dotační tituly nejsou, přestavba je 

drahá, proto nabízím jako nápad využít část ZŠ, část SUPŠS, část ZUŠ a vytvořit 

několik pracovišť školy, což by bylo ekonomicky méně nákladné.  

 

Mgr. Eva Lédlová: z hlediska fungování školy jako celku je toto řešení dlouhodobě 

vůbec nepřijatelné.  

 

Mgr. Ivan Mališ: Exatherm se jeví ideální z důvodu velkého prostoru a soustředění 

celé školy pod jednu střechu. Investovat peníze do budovy internátu, která je stavěna 

s jiným kritériem, nejsou účelně využité peníze.  
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Mgr. František Lufinka: rozdělení školy do několika objektů je řešení na půl roku, 

max. do roka. 

 

Mgr. Ivan Mališ: budeme muset přijmout náhradní řešení, jinak budeme muset 

zachovat současný stav. V současné době nejsou žádné výzvy ani v záměrech zatím 

nic takového není. Pomohlo by zkusit investiční odbor ministerstva školství, jinak to 

bude opravdu o dočasném řešení. Jestliže knihovna stojí 13 milionů a je na ní 

připraven projekt, mám obavy, že tady to bude minimálně jednou tolik. 

 

PaedDr. Milada Motlíková: kolik máme peněz v rozpočtu? 

 

Mgr. František Lufinka: 12 milionů. 

 

PaedDr. Milada Motlíková: kolik přijde za terminál? 

 

Mgr. František Lufinka: od 20 do 27, maximálně 27 milionů. 

 

Mgr. Václav Horáček: spodní patra ZUŠ byla problematická vždy, je nutné hledat 

rychlé řešení, zvážit, které prostory už nevyhovují a vyčlenit provizorní prostory. 

V objektu Exathermu není nic, nevím jak je to s kontaminací., ale ve věci dotace jsem 

pesimista a nevíme, jak dlouho bude trvat, než někdo udělá projekt. Proto vidím jako 

první řešení přestěhovat děti, které nejvíce trpí, tedy z přízemí.  

 

André Jakubička: vnímám to taky jako dva nejožehavější problémy, které má 

radnice před sebou nyní na starosti. ZUŠ už má provizorního umístění dost, hledalo 

se definitivní řešení. Nejsem naivní, že by se oprášilo řešení umístění školy a 

několika institucí do objektu Cristalu. Internát je v ekonomickém propadu již několik 

let, bude se muset řešit jeho ekonomika. Řešení ZUŠ je spíše na vyhledávací studii, 

která zhodnotí ekonomickou výhodnost. Dávám důraz na umístění pod jednu 

střechu a pro provoz hledat již dlouhodobé řešení.   

 

Návrh usnesení - hlasování: 
 

Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o záměrech přemístění knihovny a 

Základní umělecké školy 

 

 

3.4) Osadní výbory 

Předkládá paní Věra Brunclíková, vedoucí odboru vnitřních věcí 

 

Mgr. František Lufinka: možnost zřizování osadních výborů dává zákon o obcích.  
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PaedDr. Milada Motlíková: v minulém volebním období byly osadní výbory 

zřízeny, ale nebyly zrušeny.  

 

Mgr. Josef Haas: osadní výbory nebyly zrušeny, ale skončily s volebním obdobím, ve 

kterém vznikly.  

 

PaedDr. Milada Motlíková: kolik peněz nás osadní výbory stály? 

 

Mgr. František Lufinka: částku neumím odhadnout. 

 

PaedDr. Milada Motlíková: cením si toho, pokud je někdo ochoten cokoli udělat 

zadarmo. Když chce někdo něco udělat pro ostatní, ať už se to jmenuje, jak chce, 

přijde mi to cenné. Nevidím na zřízení osadních výborů nic špatného, zvlášť když to 

finančně nezatěžuje město. 

 

RNDr. Martin Smola: proč je stanoven počet členů osadních výborů na 5, když 

minimum stanovené zákonem jsou 3? 

 

Mgr. František Lufinka: je to návrh, o kterém si myslím, že by pro osadní výbor 

mohl být funkční. 

 

Mgr. Tomáš Hartl: v důvodové zprávě uvádíte nižší propustnost informací ve směru 

od občana k vedení města. Domnívám se, že osadní výbory nedokážou přenést zájem 

všech občanů z dané lokality. Počet lidí, kteří by hájili tu příslušnou část města, bych 

naopak viděl ještě vyšší.  

 

RNDr. Martin Smola: 3 lidé, kteří nereprezentují většinu, fungují jako zastupitelstvo. 

Předseda prezentuje názor aktivních členů, kteří mají zájem okrášlit své bydliště. Ti 

dávají podněty a požadavky směřující k tomu, že se části města zkrášlují, což by 

jinak dělaly TS, které stojí víc.  

 

Mgr. František Lufinka: je to jen otázka se k tomu nějak postavit.  

 

André Jakubička: nevidím důvod omezovat počet členů, pokud je zájem v osadním 

výboru působit, získat reprezentativní část občanů dané lokality. Návrh 5 mi nedává 

smysl, proč omezovat, když je zájem tam působit. Tím získáme reprezentativní 

složku obyvatel. OV fungovaly různě, někde lépe někde hůře, ale udělaly spoustu 

práce pro město, od sekání trávy přes nátěry. Ekonomicky odvedly práci pro město 

za 1/5 než by udělaly Technické služby. Navrhuji v usnesení počet členů nelimitovat, 

abychom získali reprezentativní část bez omezení. Zastupitelstvo města volí 

předsedu, ale měli by si ho navrhnout sami členové osadních výborů a zastupitelstvo 

by mělo jejich výběr přijmout. 
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Mgr. František Lufinka: ze zákona města volí předsedy osadních výborů 

zastupitelstvo a stanoví počet členů výboru. Počet nemůže být nekonečný.  

 

Mgr. Ivan Mališ: byla to reakce na to, co předložil pan Smola, kde prohlásil, že se 

může přihlásit neomezený počet členů. Nechtěli jsme to nechat bez toho, počet členů 

osadních výborů je pouze návrh, zastupitelstvo může navrhnout jiný počet. 

Předsedu musí zvolit zastupitelstvo. Chci poukázat na to, že v obcích velice dobře 

funguje Sokol, hasiči, ČČK a jiné spolky a je škoda to tříštit. Tyto organizace se na 

zkrášlování podílejí dostatečně. Moje zkušenost z výročních členských schůzí, které 

jsme obešli s panem starostou všechny, je taková, že zřízení osadních výborů 

nechtějí. Diskuse ohledně osadního výboru na sokolské schůzi v Těpeřích byla velmi 

tvrdá a velmi nehezká, občané se tam rozhádali kvůli tomu, že se neuměli shodnout, 

zda osadní výbory chtějí nebo nechtějí. Mám obavu, že dojde k rozhádání obyvatel 

jednotlivých částí.  

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: obavy jsou zbytečné, osadní výbory někde fungovaly a 

někde ne. Principiálně tlačit pro nebo proti, mi přijde zbytečné, vždyť je to možnost, 

kterou bych jim dal. 

 

Ing. Miloslav Louma: zřízení osadních výborů podpořím, nechci bránit iniciativě 

občanů. 

 

Ernesto Malafarina: navrhuji v této věci provést anketu 

 

Mgr. Tomáš Hartl: je přesně dané, co je náplní osadních výborů. Pokud občané chtějí 

iniciativně něco dělat, nemusí to být pod hlavičkou osadního výboru, vedení města je 

morálně podpoří. Pokud v rozpočtu na to budou vyčleněné peníze, není to problém.  

Zřizovat osadní výbory kvůli brigádnické činnosti mi přijde nesmysl, brigádnické 

hodiny nejsou v jejich náplni.   

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje zřízení osadních výborů 

 

7 pro (RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, akad. mal. Zdeněk Lhotský, Ing. Miloslav 

Louma, Ernesto Malafarina, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

6 proti (Mgr. Tomáš Hartl, Mgr. Václav Horáček, Vladimír Kočí, Mgr. František Lufinka, 

MUDr. Irena Lufinková, Mgr. Ivan Mališ) 

2 zdr. (Eva Dvořáková, Jitka Havlíková) 

 

Usnesení nebylo přijato. 

 

 

3.5) Poskytnutí půjčky z fondu Naše fasáda 
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Předkládá paní Iveta Polejová, referent odboru územního plánován a regionálního rozvoje 
 

Mgr. Ivan Mališ: v termínu pro podání nabídek z programu Naše fasáda přišla 

pouze 1 žádost, a to paní K. P. o dotaci na opravu střechy. Částka 150 tisíc korun 

pokrývá pouze část rekonstrukce, celkové náklady jsou vyčísleny na 341.779,- Kč. 

 

Mgr. Václav Horáček: dotační titul, který se dával na opravu fasády, by bylo vhodné 

přehodnotit, aby z něj bylo možno poskytnout půjčku na více produktů, které by se 

daly opravit.  

 

Mgr. František Lufinka: v hospodářské komisi se připravuje změna fondu Naše 

fasáda. Letos byla podána pouze 1 žádost, pro příští rok se připravuje reálné využití 

peněz na širší rekonstrukce domů např. elektřina, plyn, sociální zařízení. 

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města  

1)  schvaluje poskytnutí půjčky z fondu „Naše fasáda“ žadateli K. P., Železný 

Brod, na opravu střechy rodinného domu, Železný Brod ve výši 150 000 Kč 

2)  schvaluje uzavření smlouvy o půjčce mezi Městem Železný Brod a paní K . 

P., bytem Železný Brod 
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

 

3.6) Partnerství s městem Lauscha 

Předkládá Bc. Iva Chaloupková, vedoucí informačního a kulturního střediska 

 

Mgr. František Lufinka: smlouva o partnerství s městem Lauscha je postavena na 

velmi obecné úrovni. Přínosem podpisu je především získání partnera pro využití 

dotačních titulů, které by mohly vzniknout. Lauscha leží v Durynském lese zhruba 

450 km od Železného Brodu. Spojovacím článkem mezi oběma městy je téma 

sklářství.  

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: chci se zeptat, zda pokračuje diskuse s dánským 

městem Ebeltoft. Jednání byla dobře nastavená, ve Skandinávii nemají žádnou 

sklářskou školu. Doporučuji projekt oprášit a navázat spolupráci.  

 

 Mgr. František Lufinka: je to pro mě nová informace, vezmu si kontakt. 
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Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření partnerské smlouvy mezi městy 

Železný Brod a městem Lauscha, Svobodný stát Durynsko, Německá 

republika 
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

 

4) Nemovitosti 

 

4.1) Přijetí daru ppč. 2573 v k.ú. Železný Brod 

Předkládá paní Iveta Polejová, referent odboru územního plánován a regionálního rozvoje 

 

Mgr. Ivan Mališ: pozemek 2573 je neplodná půda o výměře 54 m2, nacházející se 

pod Šibeňákem a sousedící s pozemkem ve vlastnictví města. Jeho majitelka nám jej 

nabízí jako dar. Město by tento bezplatný převod pozemku stálo zhruba 3 tisíce 

korun, v čemž je započítáno zapsání pozemku do KN a geometrický plán.  

 

PaedDr. Milada Motlíková: je to ideální polovina spoluvlastnického podílu, kde 

předkupní právo má druhý vlastník.  

 

Iveta Polejová: nemá, ověřovala jsem si to u JUDr. Motlíka, předkupní právo 

spoluvlastníka pozemku zaniklo.  

 

Mgr. František Lufinka: záležitost prověříme a materiál odložíme do příštího 

zasedání ZM. 

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města odkládá materiál přijetí daru spoluvlastnického podílu o 

velikosti 1/2 z celku pozemku parc. č. 2573 – ostatní plocha, neplodná o 

celkové výměře 54 m2 v k.ú. Železný Brod od paní V. J., bytem Železný Brod  
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 
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0 zdr.  

 

 

4.2) Prodej nemovitosti ppč. 810/5   

Předkládá paní Iveta Polejová, referent odboru územního plánován a regionálního rozvoje 

 

Mgr. Ivan Mališ: město je vlastníkem nemovitosti pozemku pč. 810/5, o který má 

zájem ČEZ. Na dnešním zasedání budeme jednat pouze o schválení záměru prodeje.  

 

Iveta Polejová: v roce 2004 koupilo nemovitost Město Železný Brod od ŽBS, které 

nemovitost vlastnilo oprávněně. ČEZ Distribuce vyzvala v roce 2013 město o uznání 

vlastnictví nemovitosti pro firmu ČEZ. Tuto žádost zastupitelstvo neschválilo a ČEZ 

podala žalobu o určení vlastnického práva k soudu. Před soudním jednáním 

požádala ČEZ o odročení a zaslala nabídku k odkoupení pozemku se stavbou 

trafostanice. Pozemek nepotřebujeme, ČEZ se o něj stará. Byl vyhotoven znalecký 

posudek na cenu obvyklou, podle vyhlášky je cena stanovena správně.  

 

PaedDr. Milada Motlíková: nejsem si jistá, zda takto vysokou cenu budou 

akceptovat. 

 

André Jakubička: prodej se mi nelíbí, narušíme tím celistvost pozemku, jelikož 

všechny okolní parcely jsou naše. Navrhuji pronájem. 

 

Mgr. František Lufinka: vnitřek trafostanice je ČEZu, chtějí odkoupit jen zastavěnou 

plochu, stejně bychom jim museli umožnit přístup.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje záměr prodeje pozemku parc. č. 810/5 – zastavěná 

plocha a nádvoří o výměře 103 m2, součástí pozemku je stavba bez č.p. – technická 

vybavenost (trafostanice) v k.ú. Železný Brod  
 

11 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, Ing. Miloslav Louma, 

Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, Mgr. Ivan Mališ, 

PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

1 proti (André Jakubička) 

3 zdr. (RNDr. Ludmila Infeldová, akad. mal. Zdeněk Lhotský, RNDr. Martin Smola) 

 

 

4.3) Prodej části pozemku ppč. 257 k.ú. Železný Brod 

Předkládá paní Iveta Polejová, referent odboru územního plánován a regionálního rozvoje 

 

Mgr. Ivan Mališ: na minulém zasedání zastupitelstva jsme schvalovali záměr 

prodeje části pozemku pč. 257, o který požádali manželé K. Na dnešním jednání je 
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podán návrh prodeje za cenu 920,- Kč/m2. Cena je stanovena podle vyhlášky, 

náklady hradí kupující. Důvodem odkoupení je údržba nemovitosti manželů 

Kokoškových a snaha, aby v zimním období sníh ze střechy nepadal na cizí 

pozemek.  

 

Mgr. František Lufinka: schválením prodeje předcházíme tomu, aby do budoucna 

nedocházelo k sousedským sporům s Městem či jiným vlastníkem.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku parc. č. 257 v  k.ú. Železný 

Brod za cenu 920,- Kč za 1 m2 manželům: J. K. a B. K., Železný Brod. Náklady 

spojené s vyhotovením smlouvy (geometrický plán, sepsání smlouvy, vklad 

do katastru nemovitostí) hradí kupující.  
 

14 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

1 zdr. (PaedDr. Milada Motlíková) 

 

 

4.3) 4.4) Prodej části pozemku ppč. 333 k.ú. Železný Brod 

Předkládá paní Iveta Polejová, referent odboru územního plánován a regionálního rozvoje 

 

Mgr. Ivan Mališ: také záměr tohoto pozemku byl schválen na minulém zasedání 

zastupitelstva. Jedná se o část pozemku v šíři 2,5 m tak, aby vznikl větší manipulační 

prostor u domu čp. 120. Cena dle platné vyhlášky je opět 920,- Kč/m2. 

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: minulý týden v této věci jednala komise pro vzhled 

města. Jsem proti tomu, aby se pozemek porcoval, když město neřeklo, co s ním 

bude dělat dál. Jedná se o dominantní pozemek 

 

PaedDr. Milada Motlíková: do doby, než budeme vědět co s pozemkem, jsem proti 

prodeji. 

 

Mgr. Ivan Mališ: vycházeli jsme z projektu Molo architektů a odboru ÚPaRR, kde 

bylo navrženo ponechání klidové zóny, žádné stavby, popř. možnost umístění 

lavičky. Vzhledem k velikosti pozemku je možnost prodeje jeho části. Za příkoří, 

které si zájemci zažili s předchozím majitelem sousedního pozemku, vidím prodej 

jako morální odškodnění rodiny. 

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: co na pozemku bude? 
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Mgr. František Lufinka: celková výměra je 208 m2, po zbourání objektu získalo 

místo ráz klidové zóny. Uvažovalo se o stavbě tesařského charakteru nebo lavičce 

s keřem. Molo architekti navrhují tesařskou konstrukci, občané, kteří tam dneska 

bydlí, zde chtějí pouze lavičku. Řešit na výměře 208 m2 stavbu je nesmysl.  

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: pokud tam nebude stát dům, nemám nic proti tomu 

pozemek prodat.  

 

Mgr. Tomáš Hartl: rodinný dům musí být postaven ve vzdálenosti 7 m od dalšího 

domu, proto je nereálné tam stavět. Prostor je jakési náměstíčko této lokality. Prodej 

Halamovým považuji za satisfakci a jsem jednoznačně pro. 

 

RNDr. Martin Smola: co na zakoupeném pozemku žadatel udělá? 

 

P. H.: chci sem pouze posunout plot, aby mi sníh ze střechy padal na vlastní 

pozemek. Opěrná zeď se naklání na silnici, její opravou vzniknou náklady, které 

padnou na mě.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje prodej části pozemku parc. č. 333 v  k.ú. Železný 

Brod panu P. H., Železný Brod za cenu 920 Kč za m2. Náklady spojené 

s vyhotovením smlouvy (geometrický plán, sepsání smlouvy, vklad do 

katastru nemovitostí) hradí kupující  
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

 

4.5) Uzavření komunikace pro pěší 

Předkládá paní Iveta Polejová, referent odboru územního plánován a regionálního rozvoje 

 

Mgr. Ivan Mališ: obdrželi jsme žádost o uzavření komunikace, která spojuje 

Jirchářskou a Štefánikovu ulici, je nezpevněná a v zimě není udržovaná. Tato 

komunikace je jediným přístupem k čp. 258 a zároveň slouží jako úniková cesta 

z kina. Odbor ÚPaRR uzavření komunikace nedoporučuje.  

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: ulička má dva nechvalné názvy, ale pro mě je nedílnou 

historickou součástí tohoto prostoru. Bylo by dobré ji zachovat a třeba se ji věnovat.  

Kdyby se o ni starali obyvatelé této lokality, byl by její stav lepší.  
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Mgr. Ivan Mališ: souhlasím s tím, že do určité míry si za neutěšený stav mohou 

obyvatelé sami, na druhou stranu tam posílíme úklid pracovníky VPP a zvýšíme 

kontrolu ze strany městské policie.  

 

PaedDr. Milada Motlíková: nešlo by cestu zpevnit a zkulturnit? 

 

Mgr. František Lufinka: projdeme trasu s Technickými službami a zkusíme najít 

řešení. Součástí žádosti je návrh směny části pozemků. Nabízený pozemek je svah 

k Žernovníku, tato směna je pro město neřešitelná. 

 

Akad. mal. Zdeněk Lhotský: situace zde je problematická, jsou zde v centru města 

jatka s porážkou pro celý kraj. 

 

Mgr. František Lufinka: víme o tom.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje uzavření komunikace pro pěší umístěné na 

pozemku parc. č. 3261/1 v k.ú. Železný Brod  
 

0 pro 

14 proti (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková) 

1 zdr. (RNDr. Martin Smola) 

 

 

4.6) Pronájem pozemků pro rekonstrukci mostu 

Předkládá Ing. Daniel Mach, vedoucí odboru územního plánován a regionálního rozvoje 

 

Mgr. František Lufinka: pro rekonstrukci mostu bylo nutné na pozemcích Města 

Železný Brod zřídit stanoviště pro stavbu. V první fázi byla uzavřena smlouva mezi 

Městem Železný Brod a společností FIRESTA, která je dodavatelem stavby. Při 

kontrole financování bylo zjištěno, že FIRESTA má ve smlouvě s Libereckým krajem 

uvedenou částku na zařízení stanoviště, ale ne na čistý pronájem. Aby nemusel 

Liberecký kraj tuto částku hradit z vlastních zdrojů jako neuznatelnou dotaci, byla 

dohodnuta změna, kdy se smlouva o nájmu uzavře přímo s Libereckým krajem. 

Smlouvu s FIRESTOU musíme zrušit a následně schválit smlouvu s Libereckým 

krajem. Částka za pronájem zůstává stejná, s oběma subjekty to bylo projednáno.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje dohodu o zrušení smlouvy o pronájmu 

pozemků parc. č. 443/1, 443/2, 444, 776, 807/1, 809/1, 810/1, 810/3, 3269/1, 
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3269/2, 3280 a 3335/1, vše v k.ú. Železný Brod, za účelem zřízení staveniště 

firmě FIRESTA – Fišer, rekonstrukce, stavby a.s., Mlýnská 68, 602 00 Brno, 

IČ: 253 17 628 
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

Návrh usnesení: 
 

Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o nájmu pozemků pro realizaci 

stavby „Mosty na silnicích II. a III. tříd v okrese Jablonec nad Nisou, část 1 – 

Most ev. č. 282-017, Železný Brod – most přes Jizeru“ mezi městem Železný 

Brod a Libereckým krajem, U Jezu 642/2a, Liberec IV – Perštýn, 461 80 

Liberec 2 (IČ: 708 91 508) za částku 100 000,- Kč 
 

15 pro (Eva Dvořáková, Mgr. Tomáš Hartl, Jitka Havlíková, Mgr. Václav Horáček, 

RNDr. Ludmila Infeldová, André Jakubička, Vladimír Kočí, akad. mal. Zdeněk Lhotský, 

Ing. Miloslav Louma, Mgr. František Lufinka, MUDr. Irena Lufinková, Ernesto Malafarina, 

Mgr. Ivan Mališ, PaedDr. Milada Motlíková, RNDr. Martin Smola) 

0 proti 

0 zdr.  

 

 

5) Dotazy a připomínky členů zastupitelstva města a občanů 

 

RNDr. Martin Smola: 

 v jakém stadiu je systém přidělování dotací? 

 proč nebyl schválen na radě 16.2. příspěvek pro SUPŠS? 

 

Mgr. Ivan Mališ:  

 systém dotací je rozpracován v hrubých rysech. Před 3 týdny byly zjištěny tři 

body v novele, které ministerstvo financí neumí vysvětlit. Budeme absolvovat 

školení při Krajském úřadě. Kraj bude ten hlavní, kdo bude kontrolovat 

přidělení dotací. Žádná města zatím tento předpis nemají hotový, bylo na nás 

apelováno, abychom se neukvapili. Ani Kraj ze svých dotačních titulů zatím 

peníze nepřiděluje. Malé obce kličkou schvalují dotace svým organizacím přes 

rozpočtovou změnu. U nás by takové rozpočtové změny šly do desítek a MF 

by to mohlo považovat za účelové obcházení zákona, 

 na radě 16.2. byly projednány pouze 2 žádosti o příspěvek, které prošly 

kulturní komisí. Ostatní žádosti byly odloženy.  

 



 

16 

 

André Jakubička: chci opravit informace, Krajský úřad vyhlásil podle starého 

systému dotace včas a již zítra se schvaluje statut Libereckého kraje, podle kterého se 

budou dotace přidělovat.  

 

Mgr. Ivan Mališ: to je právě o tom, že zítra je budou teprve schvalovat a nás budou 

školit teprve poté. 

 

Ernesto Malafarina: náhradní objezdová komunikace pro pěší u provizorního mostu 

je kritická, upozorňuji zejména na tyto body: 

 zmizela tři závětří na popelnice, ale jedno zůstalo, 

 kdyby se na vyčnívající poklop na uzávěr vody pro Koloru položily panely, 

dostaneme se do roviny, 

 část cesty, která je před finančním úřadem, navrhuji posypat drtí a navrch 

položit panel, 

 v křižovatce před finančním úřadem doporučuji namalovat vodorovné 

značení – pruhy, aby auta nevjížděla a nestála v křižovatce, 

 na straně před Krulišovými jsou díry v komunikac.i 

 

Mgr. František Lufinka:  

 díry v komunikaci byly již jednou zadělány suchou balenou, má to být 

opravováno znovu,  

 poklopy jsou stále funkční, nemůžeme je zadělat, 

 oprava cesty bude provedena drcenou broušenou směsí, 

 závětří na popelnice prověříme. 

 

Ing. Daniel Mach:  

 dopravní inspektorát souhlasí, aby se značka omezení rychlosti na 20 km/hod. 

posunula k Lidlu. 

 křižovatka se vyšrafovat může, ale stání v křižovatce zakazují již dopravní 

předpisy. 

 

Mgr. František Lufinka: v případě, že zasahuje rychlá záchranná služba, vstoupí 

stavba do řízení semaforu.  

 

PaedDr. Milada Motlíková:  

 bude se druhý dům na Poříčí dělat do barvy? 

 jakou barvu bude mít fasáda na Jiráskově nábřeží a Na Vápence? 

 

Miloš Havlík:  

 zatím je domluveno, že se stavba dotáhne do fáze lepidla, ale myslím, že by se 

to mohlo dodělat. Budu mít 4 vzorky šedi, nechám vás vybrat, 

 jsou to družstevní panelové domy, město o tom nerozhoduje. 
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Mgr. Václav Horáček: řidiči jsou neukáznění, předpisy nedodržují, udělejme vše pro 

to, aby v křižovatce auta nestála a vyznačme vodorovné pruhy. 

 

Mgr. František Lufinka: požádáme stavbu na kontrolním dnu, zatím jsou vstřícní. 

 

RNDr. Martin Smola:  

 plot na dětském hřišti na Hrubé Horce je v havarijním stavu, 

 minule se nedořešila problematika videozáznamu. 

 

Mgr. Ivan Mališ: je to spouštěcí mechanismus toho, co teď ve městě probíhá. Pan 

Jakubička jako starosta oznámil na zastupitelstvu, že bude pořizován videozáznam. 

Na školení jsme byli upozorněni, že neplníme zákon o ochraně osobních údajů a 

hrozí nám pokuta až do výše 5 milionů korun. Přistoupili jsme na doporučení 

lektorky zveřejnit záznam na dobu 10 dnů. Kontroly z úřadů na ochranu osobních 

údajů jsou časté, i minimální pokuta 150 tisíc by nás zatížila. Motivací bylo učinit 

zákonu za dost, aby Město nemělo problémy s pokutami. V minulém zastupitelstvu 

se materiál videozáznamu neodhlasoval, proto je stav takový, jaký byl nahlášen 

Úřadu pro ochranu osobních údajů. Záměr není videozáznamy omezit, ale co 

nejrychleji napravit stav a vyjít zákonu vstříc. Usnesení ze zastupitelstva se 

zveřejňují, zápisy bychom museli anonymizovat. Není to netransparentnost, ale jen 

dodržování zákona. Problém není v tom, že bychom něco chtěli omezit, ale v tom, že 

jsme co nejdříve chtěli napravit stav a vyjít zákonu vstříc. K usnesení se občané 

dostanou na webu běžně, zápisy by se pro zveřejnění musely upravovat a některé 

údaje anonymizovat.  

 

Zdeněk Hromas: nechal jsem se částečně inspirovat konferencí Otvírejme radnici II o 

transparentní komunální politice, kterou organizuje katedra politologie VŠE v Praze 

a Fond Otakara Motejla a Městem Jablonec nad Nisou, jak více zapojovat občany. 

Nenašel jsem nikde veřejně přístupné programové prohlášení současné vládní 

koalice, koaliční smlouvu. 100 denní imunita vypršela, v zájmu otevřené diskuse Zde 

předkládám 11 otázek týkajících se proklamací lídrů vítězných stran, na které 

požaduji odpovědi buď ústně nebo písemně (viz. příloha). 

Pro pana starostu:  1) Greenway Jizera 

    2) směrnice pro zadávání zakázek 

Pro pana Kočího: 3) nájemné v městských bytech 

    4) zastavení vylidňování města 

    5) obálková metoda na byty  

    6) proč se nemohu dostat k zápisu ZM nebo videozáznamu 

    7) kteří z místních obyvatel či podnikatelů byli odsunuti? 

Pro pana Horáčka: 8) řešení Exathermu 

    9) konkrétní změny, aby bylo vše jinak než dříve 

    10) v čem má Brod dobře našlápnuto? 

    11) zlepšila se komunikace? 
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Mgr. František Lufinka: odpovím Vám hned: 

 směrnice na výběrová řízení je ve fázi připomínkování, byla projednávána na 

radě města, jsou stanoveny 4 kategorie, z nichž 1. kategorie do 100 tisíc bude 

řešena pouze formou objednávky, 2. kategorie musí obsahovat tři náhledy, 

zjednodušenou cenovou relaci a smlouvu, 

 s finančním odborem připravujeme plnění rozpočtu s rozkliknutím 

k nahlédnutí,  

 ohledně Greenway Jizera proběhlo jednání se zmocněncem, který je pověřen 

prodejem pozemku, který je největším problémem. Je tam 24 majitelů, a jsou 

zde vyhlášeny 2 exekuce, přesto to vypadá, že by se mohlo povést ho prodat. 

Výměra pozemků je 40 tisíc m2, my potřebujeme 3.300 m2. Smutné je, že 

minulé vedení nedotáhlo projektovou dokumentaci do konce, celý projekt je 

ve fázi studie. Kdyby byl projekt dokončen byla ještě minulý týden šance 

získat až 85 % na realizaci cyklostezky ze staré dotace na podporu cestovního 

ruchu, na období 2014 -2020 je tento titul vytěsněn. Další pozemek, který 

potřebujeme a patří také soukromé osobě je pod mostem, který se bourá. 

Potřebujeme se dostat cyklostezkou pod most. Povodí Labe nyní přikázalo 

ještě udělat hydrologický matematický model průtoku vody v místech zásahu 

do řeky.   

  

Vladimír Kočí: na hospodářské komisi jsme řešili směrnici pro přidělování bytů. 

Není to jednoduchá věc, která jde vyřešit ze dne na den. Hledáme vhodné řešení, aby 

přidělování bytů nezáleželo jen na výši nabízeného nájemného, ale aby bylo 

přihlíženo i k jiným aspektům. Zatím se podařilo doplnit bod o možnost vrácení části 

kauce pro nájemníky, kteří splňují dané podmínky.  

 

Mgr. František Lufinka: nájemníci, kteří řádně a včas hradí nájemné a mají 

v pořádku všechny platební povinnosti vůči městu, mají možnost po 2,5 letech 

požádat o vrácení 2/3 kauce. Nastává situace, kdy nájemníci, kteří platí 60 – 70,- 

Kč/m2 dnes žádají o snížení nájemného a přestěhování do menších bytů s nižším 

nájmem. Tříměsíční kauce byly neúnosné, zůstane pouze jednoměsíční kauce, která 

bude úročena na fondovém účtu, které peníze úročí a budeme vracet i s úrokovou 

sumou.  

 

Vladimír Kočí: dochází ke stárnutí populace a vylidňování města. Situace je špatná, 

probíhají jednání s firmami, které u nás budou dělat nábory a občany se zájmem o 

práci budou do místa zaměstnání i dovážet. Stárnutí populace je spojeno s prací, 

pokud bude práce, mladí lidé zde zůstanou.  

 

Mgr. František Lufinka: měl jsem jednání s firmou Ontex, zda by nešla část provozu 

přesunout do Železného Brodu. Nemají zájem, raději staví nové haly na zelené louce. 

Jednáme s firmou Monroe, která u nás bude provádět nábor na profese strojní dělník, 

svářeč, skladník a seřizovač. V případě zájmu 10 lidí nabízí svážení autobusem. Dále 

chystáme jednání s Kamaxem. Město je nad 5 % nezaměstnaností, což je celkem 
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slušné. Oktant ukončil činnost, je snaha pomoci těmto lidem. Někteří lidé nechtějí do 

práce dojíždět, což je spjato s problematikou nezaměstnanosti. 

 

Mgr. Ivan Mališ:  

 jednal jsem s firmou Hyundai, vznesl jsem dotaz i na jiné korejské firmy. 

Bohužel všechny tyto firmy chtějí stavět na zelené louce nízkopodlažní 

budovy o přesné výměře m2 a nechtějí řešit případné ekologické zátěže, 

 my jsme opravdu nic neměnili. Po rozkliknutí levého sloupečku na webu se 

občan dostane k zápisu. Naším cílem je nedostat se do rozporu se zákony, 

 před měsícem naše město navštívila náměstkyně ministra vnitra, probrala 

informovanost občanů celého ORP, neshledala žádné pochybení, byla s tím 

velmi spokojená. Hlavní problém transparentnosti, který se nyní musí řešit, je 

z pohledu Ministerstva vnitra ten, že se uvažuje o registraci všech smluv.  

 

Vladimír Kočí :  

 audiovizuální zákon byl již objasněn. Otázka na povinnost přihlášení se je spíš 

na minulé vedení, které to zavedlo.  

 Ohledně odsunutých podnikatelů se jednalo o malé firmy a podnikatele, pro 

něž byly podmínky výběrových řízení pro malé živnostníky neúnosné, 

docházelo k tomu, že se sem dostávaly firmy z daleka, naši drobní 

podnikatelé byli znechuceni a do výběrových řízení se vůbec nepřihlašovali.  

 

Ivo Havlíček: my jsme dávali cenu, která seděla, velké firmy podaly do výběrového 

řízení nízkou cenu, kterou potom navýšily vícenáklady a na práci si najímaly malé 

firmy. 

 

Vladimír Kočí: pracujeme na tom, můj názor je, že odborníci (např. architekt) by 

měli být místní nebo alespoň místa znalí, kteří mají k městu nějaký vztah. Halu 

projektoval architekt z Brna, jednou se sem podíval, a potom vše maloval od stolu.  

 

Mgr. František Lufinka :  

 takhle zkažený projekt, jako byla hala, jsem ještě neviděl. Chyběly výměry, 

zateplení střechy. Dnes se stavba převzala, projektant uznal chyby a v rámci 

jednání nabídl jako slevu 10 tisíc, ale náklady na chyby byly ½ milionu. Jedná 

se o totálně zpackaný projekt, během stavby se neustále něco opravovalo, nyní 

je to ve stavu, kdy by firma měla 250 tisíc slevit. 

 v DDM Mozaika pokládal koberec v hodnotě 40 tisíc člověk až z Budějovic, 

tak si myslím, že je to špatně. 

 

Mgr. Václav Horáček: využiji nabídku a odpovím písemně. 

 

Petr Sion : od 5.5.2014 jsem se angažoval ve skládce pana Kurfiřta, po tom, co se tam 

nyní začíná dít, od toho dávám ruce pryč. K prodeji pozemků chci říci, že i za 500,- 

Kč/m2 by byl drahý, je to kontaminovaná skládka. Opět se zde objevují potkani. Chci 
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se zeptat, co je za problém, že to nepostupuje dál. Policie tam nepracuje, pan Kurfiřt 

je tam každý den. Je to naprosto bezcenný pozemek, který má cenu jen pro 

Halamovy a Kokoškovy. Děkuji celému zastupitelstvu, že se nikdo neodvážil 

hlasovat proti prodeji Halamovým. 

 

občan : o dluhu na odpadech se mluvilo, a jen jednou o dluhu na nájemném. Chtěl 

bych vědět, kolik je dnes dluh na nájemném.  

 

Mgr. František Lufinka: čistý dluh na nájemném je 6,5 milionu korun. Dluh začal 

stoupat po skončení ŽBS, dnes se to řeší přes právní firmu Spolak. Dluh činí 1 milion 

za rok, ½ milionu Spolak vysoudí. Řádově to vypadá na 10 lidí, kteří by se mohli stát 

bezdomovci. Mezi nájemníky jsou lidé, kteří úmyslně nesplácejí nájemné a dokonce 

se tím chlubí.  

 

Věra Sochorová: dluh za odpady mírně klesá, vymáhání funguje dobře. 

 

André Jakubička: počkám si na reálné výsledky práce radnice, podle kterých 

bychom měli hodnotit.  Zatím je vidět např. nesmyslné neodsouhlasení osadních 

výboru, dále dochází k omezení zveřejňování videozáznamu, i když je pravda, že 

Liberecký kraj je zveřejňuje a archivuje od začátku volebního období, nikomu to 

nevadí, nebojí se nějakých postihů a nikdo s tím nestraší. 

 

Mgr. František Lufinka: to bude vaše chyba, pane Jakubičko. Vy jste nedal podnět 

na Úřad pro ochranu osobních údajů, Vy jste pouze na jednom zastupitelstvu řekl: 

bude se nahrávat, bude se archivovat, ale neudělal jste další kroky, aby to bylo 

právně ošetřeno. Teď to dáváme legislativně do pořádku a do příštího zastupitelstva 

připravíme nějakou lhůtu, buď to projde, nebo neprojde. Souhlasím, že Kraj to má od 

prvopočátku na Úřadě pro ochranu osobních údajů v pořádku, já s tím problém 

nemám. 

 

André Jakubička: v době, kdy jsme začínali, hned po volbách, byly rozporuplné 

výklady od ÚHOZU a Úřadu pro ochranu osobních údajů. Tam jste si mohl vybrat 

cokoliv a v podstatě jste nechybil. A pokud chcete napravit něco, je potřeba k tomu 

přistoupit jinak, než jste k tomu přistoupili. Na minulém zasedání se nic 

neprojednalo, k ničemu jsme se nedostali. Proč jste se tedy nevrátili k předchozímu 

stavu.  

 

Mgr. Ivan Mališ: nechali jsme si poradit od Úřadu je to špatně, když chceme dodržet 

zákon? 

 

Ernesto Malafarina: nic tedy nebrání tomu, abychom po splnění zákonných 

podmínek měli záznam, který bude přístupný od zastupitelstva do příštího a pak 

bude archivován a také bude přístupný zápis. 
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Mgr. František Lufinka: do příště připravíme materiál, abychom se k tomu mohli 

vrátit. 

 

Tomáš Krajdl: mám dotaz, zda bude čas a vůle přehodnotit zvažovaný nájem pro 

klubovnu SDH Horská Kamenice. Není obvyklé, aby hasičská klubovna platila 

nájem a energie. Co se stane, když to neutáhneme? 

 

Mgr. František Lufinka: dům se přetvořil v rámci finančních toků tak, že tam působí 

myslivci, hasiči a Kamenický klub mládeže. Hasiči zde chtějí provozovat hospodu 

v létě 7 dní v týdnu a v zimě pouze od pátku do neděle. Doteď jste platili 18 tisíc 

nájemné a nyní byste platit nechtěli. Objekt se přetvořil k tomu, aby to byla hospoda, 

což byl Váš požadavek, sami jste mi poslali informaci o tom, že je to otevřeno pro 

veřejnost 7 dní v týdnu. 

 

André Jakubička: přimlouvám se za hasiče, je to 1 a ½ roku, kdy se vesnice dala 

dohromady. Domluvili jsme se, že se hasiči přestěhují, aby se dům dal prodat. Platili 

nájem, využívali klubovnu, nyní mají místo dvou místností jednu.  

 

Mgr. František Lufinka: proinvestovaly se 2 miliony korun, které nebyly v rozpočtu. 

Od hasičů mám doloženou i fakturu asi na 45 – 46 tisíc za práce, které udělali 

Kameničáci sami. V případě, že bychom ustoupili z nájmu, přišly by další organizace 

s podobným požadavkem. Přesto si myslím, že to není klasická klubovna, bude-li 

otevřeno 7 dnů v týdnu. Pokud tam budete provozovat hostinskou činnost, musíte 

splňovat určitá pravidla. 

 

Iva Bryknarová: je to zkolaudováno jako klubovna, nedáte-li si tam provozovnu a 

budete-li nalévat alkohol a přijmete za něj peníze, máte problém. 

 

Mgr. František Lufinka: nájemné bude řešeno na příští schůzi rady města 

 

 

6) Přehled usnesení 

 

Návrh usnesení z dnešního zasedání zastupitelstva města přednesl tajemník 

Městského úřadu pan Mgr. Josef Haas.  

 

 

 

7) Závěr 

 

Starosta města ukončil zasedání v 19:32 hodin. Termín příštího zasedání 

zastupitelstva města je 8.6.2015. 
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Zapsala: Věra Brunclíková  

 

 

 

Ověřitelé:                                    Místostarosta:             Starosta města: 

 

MUDr. Irena Lufinková           Mgr. Ivan Mališ                       Mgr. František Lufinka           

 

 

André Jakubička 


